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بر اساس آمارها فوتی های ناشی از حوادث کار در 
کشور 11 درصد کاهش داشته و بیش از 22 هزار 
کمیته حفاظت فنــی در کارگاه های بالای 25 نفر 
کشور به منظور صیانت از نیروهای کار تشکیل شده 

است.
ارتقای ایمنی به منظور کاهش حوادث ناشــی از کار از جمله 
مطالبات مهــم جامعه کارگری و کارفرمایی اســت و در این 
راستا اقدامات موثری در خصوص کاهش حوادث ناشی از کار، 
گسترش آموزش و رعایت نکات ایمنی در دولت سیزدهم صورت 

گرفته و منجر به کاهش آمار تلفات و حوادث کار شده است.
کاهش 15 درصدی نرخ آسیب های شغلی از جمله مهم ترین 
دستاوردهای دولت در مسیر ارتقای فرهنگ ایمنی و بهداشت کار 
است. در حال حاضر صیانت از نیروی کار از جمله اولویت های 

وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی به شــمار می رود و در این 
خصوص بیش از 22 هزار کمیته حفاظت فنی در سطح کشور و 
در کارگاه های بالای 25 نفر کشور به منظور حفاظت از نیروی 
کار تشکیل شده است که ضمن خودارزیابی در کارگاه از نیروی 

کار و سرمایه های مجموعه صیانت می کنند.
معاون وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی از کاهش 11 درصدی 
فوتی های ناشــی از حوادث کار در کشور خبر داده و می گوید: 
ایــن آمار در ابتدای دولت ســیزدهم 800 نفر بود که با تلاش 
انجمن های صنفی ایمنی، کارگاه های حفاظتی و بازرسان کار به 
711 نفر رسیده و کاهش 11 درصدی فوتی های ناشی از حوادث 

کار را نشان می دهد.
براساس آمار ســازمان جهانی کار در دنیا بر اثر وقوع حوادث 
ناشــی از کار به طور متوسط سالانه 2 میلیون و 800 هزار نفر 

فوت می شوند. به اعتقاد کارشناسان صیانت از نیروی کار موجب 
رشــد و تعالی بنگاه و افزایش بهره وری آن می شــود و زمینه 
 حمایت از پایداری مشاغل و حفظ اشتغال در بنگاه ها را به فراهم 

می کند.
در همین راستا علی حسین رعیتی فرد - معاون روابط کار وزیر 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی از کاهش 11 درصدی فوتی های 
ناشی از حوادث کار در کشور خبر داده و می گوید: این تعداد در 
کشور در ابتدای دولت سیزدهم 800 نفر بود که اکنون با تلاش 
انجمن های صنفی ایمنی، کارگاه های حفاظتی و بازرسان کار 
کاهش یافته و فوتی های سالانه ناشی از حوادث کار از 800 نفر 
به 711 نفر رســیده و کاهش 11 درصدی فوتی های ناشی از 

حوادث کار را نشان می دهد.
وی معتقد است وقوع حتی یک فوتی در حوادث کار زیاد است 

و اگر چه تعداد حوادث کار در کشور ما از میانگین جهانی پایین تر 
است اما باید تلاش کرد تا این تعداد هم کاهش یابد تا تبعات آن 

کمتر گریبانگیر جامعه شود.
معاون وزیر کار با اشــاره به تلاش های صورت گرفته در این 
زمینه می گوید: در خصوص حوادث ناشــی از کار موفق شدیم 
8900 حادثه سالانه را به 7800 حادثه کاهش دهیم که نشان 

می دهد کلیت این حوادث 14 درصد کاهش یافته است.
در راســتای صیانت از نیروی کار در سطح ملی و بین المللی 
مقاوله نامه 155 ایمنی و بهداشت شغلی سازمان بین المللی کار 
آذر ماه سال 1400 به تصویب مجلس رسید و جهت اجرا از سوی 
رئیس جمهور به وزارت کار ابلاغ شد. به موجب این مقاوله نامه 
هر کشور عضو با توجه به شرایط و رویه های ملی و با مشورت 
با تشکل های کارفرمایی و کارگری منتخب، باید سیاست ملی 

منسجمی را در خصوص ایمنی و بهداشت شغلی و محیط کار 
تدوین و اجرا کنند و به طور دوره ای مورد بازنگری قرار دهد.

فرایند پیوستن جمهوری اسلامی ایران به مقاوله نامه ایمنی و 
بهداشت شغلی پس از طی گام های قانونی و با حمایت شرکای 
اجتماعی به سرانجام رســید. پیوستن ایران به این مقاوله نامه 
در راســتای بهبود شرایط کار و حفظ حقوق کارگران مطابق با 

استانداردهای بین المللی صورت گرفت.
مطابق ماده 95 قانون کار، نظارت مستمر بر حوزه ایمنی کار 
و مســئولیت اجرای مقررات و ضوابط فنی و بهداشت کار بر 
عهده کارفرمایان گذاشته شده است. هر گاه بر اثر عدم رعایت 
مقررات مذکور از سوی کارفرما یا مسئولین واحد حادثه ای رخ 
دهد، شخص کارفرما یا مسئول مذکور از نظر کیفری و حقوقی و 

مجازات های مندرج در این قانون مسئول است.

کاهش فوتی های ناشی از حوادث کار در کشور

مسیر 136 کیلومتری پاتاوه- دهدشت با عبور از دل زاگرس و 
با داشتن 17 دستگاه پل به عنوان سخت ترین پروژه راهسازی 
جنوب غرب کشور تکمیل و با ارزش روز 9 هزار و 500 میلیارد 

تومان به زودی با حضور رییس جمهوری افتتاح می شود.
عملیــات تکمیلی احداث راه اصلی پاتاوه - دهدشــت کــه قطعه 3 آن با 
بیشــترین حجم ابنیه و پل در دل این مسیر است با پیمانکاری قرارگاه خاتم 
 الانیبا به گام آخر خود رسیده است و به زودی با حضور رییس جمهوری افتتاح

 می شود.
»صمصام آقایی« مدیر حوزه طرح های شــرکت ساخت و توسعه زیربناهای 
حمل و نقل کشور در استان کهکیلویه و بویر احمد دیروز یکشنبه در خصوص 
جزییات این مســیر گفت: این پروژه 136 کیلومتری در سال 1373 به دستور 
مقام معظم رهبری کلنگ زنی شــد و از آنجایی که ساخت آن از دل زاگرس 
می گذشت به صورت تدریجی ساخته شد تا به قطعه 3 این محور که مهمترین 

قطعه به طول 64 کیلومتر است، رسید.
به گفته آقایی قطعه سوم این مسیر که گلوگاه اصلی است و از آن به عنوان 
راه اصلی یاد می شود از سال 86 شروع شده است و قسمتی از کریدور راه اصلی 

»شهرضا« در استان اصفهان به »بهبهان« در استان خوزستان است.
مدیرحوزه طرح های شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور در 
استان کهکیلویه و بویر احمد در خصوص جزییات فنی این مسیر به ایرنا گفت: 
از قرارگاه خاتم تا بخش خصوصی سازنده این محور 136 کیلومتری بوده اند و 
قطعه سوم که شاه بیت این پروژه است 64 کیلومتر طول دارد و صاحب7 تونل و 
2 تونل گالری است. به طور کلی در 136 کیلومتر این مسیر حدود 17 تونل وجود 
دارد. بزرگترین تونل این محور به زودی با حضور رییس جمهوری افتتاح می شود.
آقایی ارزش روز پروژه را 9هزار و 500 میلیارد تومان اعلام کرد و درباره افتتاح 
این مسیر به ایرنا می گوید: افتتاح راه اصلی پاتاوه به دهدشت، مرکز کشور را به 
بنادر جنوبی کشور متصل می کند و با افتتاح این محور بخش مهمی از کریدور 
شمال به جنوب کشور از مرکز ایران به بنادر جنوبی کشور در استان خوزستان 

متصل می شود.
وی افتتــاح قطعه ســوم این مســیر را آخرین قطعه به عنــوان راه اصلی 

136کیلومتری پاتاوه - دهدشت اعلام کرد و گفت: مجموعه 4 قطعه این مسیر 
136 کیلومتری را شــامل می شود و محور پاتاوه به دهدشت از نقطه ابتدایی 
روستایی به نام »گیندی خوری« در استان کهکیلوبه و بویر احمد شروع و کل 

قطعه سوم داخل این استان است.
مدیرحوزه طرح های شــرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور 
گفت: در 3 دهه اخیر هر قسمتی از این پروژه 136 کیلومتری که آسفالت شده 
است مورد بهره برداری محلی قرار گرفته اما علت عدم افتتاح رسمی آن تکمیل 
نشدن قطعه سوم که گلوگاه اصلی است بود. در این قطعه تونلی به طول 935 متر 
ســاخته شده است که با حضور رییس جمهوری افتتاح و رسما کل محور زیر 

عبور می رود.
مدیرحوزه طرح های شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور با 
اشــاره به آثار اقتصادی و اجتماعی افتتاح رسمی این محور گفت: اتصال 400 
روستا به راه اصلی و دسترسی به مراکز استان ها از جمله مهمترین فایده های 
احداث این محور است. با کشیده شــدن راه از دل سخت ترین قسمت های 
زاگرس نه تنها این 400 روستا از خدمات زیرساختی مثل گاز آموزش و بهداشت 
بهره مند می شوند، بلکه مردمی که تا دیروز دسترسی به راه اصلی برای گرفتن 
خدمات بهداشتی و آموزشی در مراکز استان ها نداشتند امروز در اطراف جاده بوم 
گردی زده اند و علاوه بر رفع احتیاجات اآموزشــی و بهداشتی اکنون می توانند 

جاذبه های بکر روستاهای خود را به مسافران نشان دهند.

مدیرعامل اتحادیه سراسری شرکت های تعاونی تولید کنندگان 
فرش دستباف شــهری و روستایی ایران گفت: برای اولین بار 
فرش دستباف ایران از شهریور امسال شناسنامه دار می شود و 

امکان بیمه کردن این محصولات صادراتی به وجود می آید.
عبدالله بهرامی اظهار داشت: از سال 97 صنعت فرش دستباف با شوک تحریمی 
آمریکا مواجه شــد و ما امکان صادرات فرش ایرانی به آمریکا را از دست دادیم، 
همچنین تعهد ارزی که برای صادرکنندگان فرش دســتباف ایجاد شده بود، 
صادرات فرش از 500 میلیون دلار را به 50 میلیون دلار کاهش داد.وی با بیان 
اینکه سال گذشته صادرات فرش دستباف به 60 میلیون دلار رسید، افزود: فرش 
ایران به دلیل اینکه تاکنون شناسنامه نداشت، به صورت رسمی خرید و فروش و 
صادرات نمی شد و گاهی صادرات فرش ایران به نام تجار ترکیه، پاکستان، هند 
و سایر کشورها به بازار جهانی صادر می شد، اما قرار است از شهریور امسال برای 

فرش ایرانی شناسنامه تهیه شود.
مدیرعامل اتحادیه سراسری شرکت های تعاونی تولید کنندگان فرش دستباف 
شــهری و روستایی ایران در توضیح بیشتر گفت: شناسنامه فرش ایران شامل 
اطلاعاتی مانند مواد اولیه، کارگاه ساخت، محل ساخت، کیفیت، استاندارد و سایر 
مشخصات است و فرش ایران بعد از شناسنامه دار شدن، امکان بیمه شدن دارد، 
در حالی که پیش از این امکان بیمه کردن محصول صادراتی فرش وجود نداشت 
و اگر محموله فرش دچار مشکل و یا سرقت می شد، امکان پیگیری نداشت و 

به همین دلیل محصول فرش ایرانی به نام تجار کشورهای رقیب مانند هند و 
پاکستان و حتی چین صادر می شد.

بهرامی اظهار امیدواری کرد، با شناسنامه دار کردن فرش ایران، جایگاه اصلی 
فرش به عنوان یک هنر بومی و ملی ایران به دست آید و محصول ایرانی از این 
پس به نام کشورهای خارجی صادر نشود.وی اضافه کرد: صدور شناسنامه با نشان 
GS1 تحت استاندارد سازمان بین المللی استاندارد خواهد بود که در سطح جهانی 
شناخته خواهد شد. یک کد رهگیری خواهد داشت که قابل رهگیری و پیگیری 
اســت و امکان بیمه کردن محموله فرش صادراتی ایجاد خواهد شد.بهرامی 
درباره اینکه بر اســاس مستندی از کشورهای آفریقا، محصول فرش ایرانی در 
آن کشور حضور داشت، درحالی که آنها تاجران ایرانی را ندیده بودند، گفت: این 
مسئله به خاطر نداشتن شناسنامه فرش بوده است، همچنین از قدیم تعدادی تاجر 
سنتی فرش بوده اند که متأسفانه با افراد جوان جایگزین نشده و هم اکنون شبکه 
صادرات و توزیع فرش در خارج از کشــور به دست تاجران کشورهای همسایه 
مانند پاکستان، هند و ترکیه افتاده است.وی اظهار امیدواری کرد با تهیه شناسنامه 
فرش ایرانی، علاوه بر به دست آوردن بازارهای خارجی، نام و نشان فرش ایرانی 
در کشورها برجسته می شود، امکان رهگیری و استفاده از ارزش افزوده در صنعت 

فرش و همچنین هویت ایرانی فراهم می شود.
بهرامی گفت: داشتن شناسنامه برای فرش ایران که بر روی محصول الصاق 
می شود می تواند از تقلب در این صنعت جلوگیری کند و هنر صنعت فرش ایرانی 
دوباره می تواند بازارهای خارجی را در یک رقابت سالم به دست آورد.فرش ایرانی 
)persian rug( نماد ظرافت، هنر مندی، زیبایی، همرنگی با طبیعت و اصالت 
است، اما صادرات سنتی و غیر حرفه ای از یک سو، نداشتن شناسنامه کیفیت و 
مالکیت معنوی از سوی دیگر و تحریم ظالمانه از دیگر سو، موجب شده است 
محصول هنر دست فرش بافان ایران زمین به نام کشورهای رقیب تمام شود.  
امروزه صادرات حرفه ای ایجاب می کند که محصول اصیل هنر صنعت فرش 
ایران با شناسنامه فنی و اصالت همراه باشد و صادرات هنر ایرانی به نام سرزمین ما 
باشد و بتوان به جایگاه دوران طلایی فرش ایران در دنیا دست پیدا کنیم، از طرفی 
تولید مطابق ذوق و سلیقه مشتری امروزی هم عامل مهمی در حفظ جایگاه هنر 

صنعت فرش ایران دارد.

 افتتاح 136 کیلومتر راه 
در دل زاگرس

 فرش دستباف ایران از شهریور امسال
 شناسنامه دار می شود

وزیر کار خبر داد؛
 افزایش اعتبار بیمه های تکمیلی بازنشستگان 

در سال 1402
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: اعتبار بیمه های تکمیلی بازنشستگان در 

سال 1402 براساس سیاست های حمایتی دولت افزایش می یابد.
سیدصولت مرتضوی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حاشیه نشست تجلیل از بازنشستگان 
اظهار داشت: معیشت بازنشستگان از اهم حوزه های حمایتی دولت است و در وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی نیز این مهم مدنظر است.وی با بیان این که خوشبختانه تمام جامعه بازنشستگان 
تحت پوشش بیمه ها هستند، گفت: همه ساله هم منابع بیمه تکمیلی افزایش یافته و امسال نیز 
افزایش چشمگیری خواهد داشت.مرتضوی با تأکید بر این که تلاش داریم بخشی از دغدغه 
جامعه بازنشستگی کاسته شود، اظهار داشت: مسکن، اشتغال و ازدواج فرزندان بازنشستگان نیز از 

موضوعاتی است که دولت سیزدهم در رأس برنامه های خود گذاشته است.

رییس سازمان امور اراضی کشور اعلام کرد؛
 دسترسی به اطلاعات مکانی اراضی کشاورزی

 با کمک رصدخانه کشاورزی ایران
رییس سازمان امور اراضی کشــور از آمادگی این سازمان برای همکاری 
با رصدخانه کشــاورزی ایران برای دسترســی به اطلاعات مکانی اراضی 
کشاورزی خبر داد و گفت: بر این اساس کوچک ترین تغییرات کاربردی و 

ساخت و ساز غیرمجاز شناسایی می شود.
به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، »رضا افلاطونی« در نشست بررسی سامانه اطلاعات مکانی 
کشاورزی ایران )سامکا( که با مشاور وزیر و رئیس قرارگاه رصدخانه کشاورزی، معاون برنامه ریزی 
و توسعه منابع، سرپرست دفتر مهندسی و حدنگاری اراضی و سرپرست دفتر فناوری اطلاعات 
و امنیت فضای مجازی برگزار شد افزود: سازمان امور اراضی، سازوکار مکان محور دارد.رییس 
ســازمان امور اراضی کشور اظهار داشت: باید به اطلاعات مکانی اراضی کشاورزی دسترسی 
کامل داشته باشیم تا بتوان برنامه ریزی دقیقی در حوزه مدیریت زمین انجام دهیم.وی افزود: 
لازم اســت اطلاعات پراکنده در حوزه امور اراضی تجمیع و به اعداد دقیق اراضی دست یافته 
ونوع کاربری هر زمین را مشخص کنیم.رییس سازمان اموراراضی کشور با اعلام آمادگی برای 
همکاری با رصدخانه کشــاورزی ایران گفت: این همکاری کمک خواهد کرد با تبادل آمار و 
اطلاعات و تصاویر موجود، رصد و پایش هوشمندی برای حفظ کاربری اراضی کشاورزی داشته 
باشیم و کوچک ترین تغییرات کاربری و ساخت و سازهای غیرمجاز را شناسایی و به موقع با 

آن مقابله کنیم.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد
ثبت بیش از 15 هزار قرارداد اجاره رایگان

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: تاکنون 15 هزار و 88 قرارداد اجاره با کد 
رهگیری رایگان به ثبت رسیده و استقبال از سامانه املاک و مستغلات در 

حال افزایش است.
هادی عباسی اصل اظهار کرد: تا ساعت 18 روز 24 تیرماه 1402 تعداد 15 هزار و 88 قرارداد 
اجاره با کد رهگیری رایگان در سراسر کشور در سامانه معاملات املاک و مستغلات وزارت راه و 
شهرسازی ثبت شده و در واقع تمام فرآیند ثبت قرارداد توسط مالکان و مستاجران طی شده است.
وی افزود: موجران و مستاجرانی که قصد دریافت قرارداد کد رهگیری دارند می توانند به سامانه 
srem.ir مراجعه کنند و مراحل ثبت قرارداد و دریافت کد رهگیری رایگان را انجام دهند.معاون 
مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی با بیان این که درگاه های مختلفی را برای ثبت قرارداد 
کد رهگیری ایجاد کرده ایم گفت: با توجه به استقبال بالا از سامانه املاک و مستغلات وزارت راه 
و شهرسازی به منظور تعادل بار سامانه و پاسخگویی به همه ی تقاضاها تعداد درگاه ها را افزایش  
داده ایم.عباسی اصل تاکید کرد: امکان استفاده از خدمات  این سامانه توسط تلفن همراه وجود دارد 

اما بهتر است مراجعه کنندگان از رایانه یا لپ تاپ برای ثبت قرارداد اجاره استفاده کنند.
وی در تشریح چگونگی دریافت قرارداد کد رهگیری رایگان گفت: ابتدا مالک در پنج مرحله 
مشخصات ملک مورد نظر را ثبت می کند. سپس مستاجر این اقدام را صورت می دهد. مجددا 
موجر و سپس مستاجر اطلاعات را تایید می کنند. در مرحله ی بعد یک شاهد از طرف موجر و 
یک شاهد از سوی مستاجر قرارداد را امضا می کنند. یک ساعت بعد کد رهگیری صادر می شود.

 مذاکره ایران و روسیه 
برای تأسیس شرکت کشتیرانی مشترک

سفیر ایران در روسیه طی مصاحبه ای با شبکه روسیه 24 گفت که دو کشور در 
حال مذاکره برای تأسیس یک شرکت کشتیرانی مشترک هستند.

به گزارش خبرنگار اقتصادی به نقل از روسیه 24، کاظم جلالی، سفیر کشورمان در روسیه، 
اعلام کرد که دو کشور در حال گفتگو درباره امکان تأسیس یک شرکت مشترک کشتیرانی 
هستند.وی گفت: باید بنادر دو کشور تقویت شود و به توسعه ناوگان کشتیرانی بین دو کشور 

نیز نیاز است و حتی لازم است که یک شرکت کشتیرانی مشترک بین دو طرف تأسیس شود.
این دیپلمات ایرانی ادامه داد: من به تازگی با آندری بلوسوف، معاون اول نخست وزیر روسیه، 
دیدار کرده ام. وزارت راه ایران هم در این باره با وی گفتگو کرده است.جلالی تأکید کرد: مقامات 
روس هم از ایجاد یک شرکت کشتیرانی مشترک استقبال کرده اند.سفیر تهران در مسکو افزود: 
دو کشور باید بنادر خود را توسعه داده و شبیه راه آهن به یکدیگر متصل کنند. پتانسیل حمل بار 

از طریق دریا بین دو طرف بسیاری بالا است.

اینفوگراف

دبیر انجمن صنایع لــوازم خانگی ایران با بیان اینکه 
گردش مالی بازار لوازم خانگی حدود 6.5 میلیارد دلار 
است، گفت: 65 تا 70 درصد کالاهای لوازم خانگی در 

داخل ساخته می شود.
عباس هاشــمی دیروز در نشست خبری بررسی چالش های لوازم 
خانگی، اظهار داشت: سهم کل صنعت لوازم خانگی از GDP کشور 
13 درصد است اما مالیاتی که صنعت پرداخت می کند نزدیک به 67 
درصد کل مالیات کشور است؛ با توجه به اینکه باید به سمت اقتصاد 
بدون نفت حرکت کنیم قطعا حمایت از صنعت و توسعه پایدار اهمیت 
ویژه ای دارد و باید برای توسعه متوازن همه چیز با هم همخوانی داشته 
باشد؛ این در حالی است که این وضعیت سفره صنعت را کوچک تر 
و میزان ارزش افزوده را کمتر می کند و این وضعیت علامت مثبتی  
برای سرمایه گذاری کشور نیست. وی افزود: وضعیت کشور ما طبق 
آمارهای جهانی در شاخص های کسب و کار، حکمرانی مطلوب، رشد 
سرمایه گذاری های مولد رتبه بندی شده و جایگاه جهانی مشخص 
است اما وضعیت ما در این شاخص ها وضعیت خوبی ندارد، لذا باید 

آسیب شناسی و هدفگذاری کنیم.
هاشمی با اشــاره به اینکه در برنامه هفتم توسعه رشد اقتصاد به 
صورت عمومی 8 درصد پیش بینی شده است و رشد بخش صنعت 
8.5 درصد پیش بینی شده است، اظهار داشت : تحقق این مسایل و 

هدف گذاری ها نیازمند الزاماتی است که باید آن را مهیا کرد.
وی بیان داشــت: اندازه بازار لوازم خانگی در ســال 2022 حدود 
590 میلیارد دلار بوده اســت که براســاس برآوردهای انجام شده 
360 میلیارد دلار آن مربوط به لوازم خانگی بزرگ بوده است این در 
حالی است که میانگین رشد اقتصادی دنیا 7 درصد است لذا پیش بینی 
می شــود که اندازه بازار لوازم خانگی در سال 2026 به 800 میلیارد 
دلار برسد بنابراین ما باید برای دستیابی به سهم خودمان از این بازار 

برنامه ریزی کنیم.

گردش مالی 6.5 میلیاردی بازار لوازم خانگی ایران
دبیر انجمن صنایع لوازم خانگی ایران اظهار داشــت: گردش بازار 
لوازم خانگی داخلی نیز با توجه به تکثر محصولات سالانه بین 6 تا 
6.5 میلیارد دلار است که 2.5 میلیارد دلار آن مربوط به لوازم خانگی 

حجیم است.
وی اظهار داشــت: بــرای کیفی کردن تولیدات و رقابتی شــدن 
آنها یکسری سیاســت ها باید اعمال شود به عنوان مثال در برخی 
گروه کالایی مزیت بالایی داریم اما در برخی ها مزیت پایینی داریم 
لذا باید بر اســاس سیاســت گذاری و هدف گذاری عمل کنیم تا با 

سیاست های جهانی پیش رویم.
وی افزود: اعتقاد انجمن این است که باید به صورت سیستماتیک 
به زنجیره ارزش و تأمین جهانی متصل شویم و این موضوع محقق 
نمی شود مگر با گسترش تعاملات؛ تعاملات محدود ما را به اهداف 
بزرگ نمی رساند و برای اینکه بخواهیم به اهداف مان طبق برنامه 
هفتم توسعه دست یابیم باید تعاملات گسترده بین المللی داشته باشیم.
دبیر انجمن صنایع لوازم خانگی ایران اظهار داشت: کشور اکنون به 
این نتیجه رسیده است که باید اقتصاد تک محصولی را کنار گذاشت 
و به بحث توسعه صادرات صنعتی تکیه داشت، بنابراین استراتژی 
انجمن نیز که بر اساس پیروی از سیاست گذاری های وزارت صمت 
تعمیق ساخت داخل است به خصوص به موضوع قطعه سازی بسیار 
اعتقاد داریم و قطعه سازهای ما در 5 سال اخیر توفیقات خوبی را نیز به 
دست آورده اند، اما باید اقتصاد کشور را در زنجیره تأمین جهانی تعمیق 

دهیم و به آن وصل کنیم.
هاشمی در رابطه با عمق ساخت داخل در حوزه لوازم خانگی اظهار 
داشــت: به صورت دقیق در این مورد نمی توان عددی را اعلام کرد 
زیرا محصول به محصول متفاوت است ولی به نظرم حدود 65 تا 70 

درصد در این زمینه داخلی سازی داریم.
دبیر انجمن صنایع لوازم خانگی ایران بیان داشــت: در حال حاضر 

در اغلب کشورهای دنیا تولیدکنندگان 30 تا 40 درصد اجزا و قطعات 
خود را برون ســپاری می کنند و حتی در صنایعی مانند خودرو این 
برون سپاری ها انجام می شود. حتی اگر تولید به اسم یک کشور باشد، 
باز هم در زمینه تولید آن محصول برون ســپاری صورت می گیرد. 
بنابراین ما نیز باید به این موضوع توجه داشــته باشــیم و به دلیل 
مشکلاتی که برای صادرات کالاهای مان به لحاظ تحریم ها و انتقال 
مالی وجود دارد باید از این موضوع بهره بگیریم و بیش از این که بر 
روی ســاخت کشور تأکید داشته باشیم برند خود را معرفی کنیم تا 

بتوانیم کالاهای مان را در سطح جهانی عرضه کنیم.
وی با انتقاد از شیوه فعلی پیمان سپاری ارزی اظهار داشت: تا زمانی 
که این شیوه در کشور وجود داشته باشد، صادرات ما چشمگیر نخواهد 
شــد زیرا از صادرکننده خواسته می شود تا ارز خود را در سامانه نیما 
عرضه کند و عرضه ارز در سامانه نیما به منزله عرضه ارز به ارزان  ترین 
قیمت است و این در حالی است که در دنیا ارز صادراتی گران ترین ارز 

محسوب می شود. بنابراین با این شرایط انگیزه از بین می رود.
هاشمی افزود: با توجه به اینکه مواد اولیه یک محصول صادراتی 
از بازار آزاد با ارز آزاد تأمین می شــود لــذا محصول قابل رقابت در 
بازارهای جهانی نیســت و با این شیوه ها به توسعه پایدار و صادرات 

پایدار نمی رسیم.

 35 درصد لوازم خانگی موجود در بازار خارجی است
دبیر انجمن صنایع لوازم خانگی ایران در رابطه با میزان قاچاق در بازار 
لوازم خانگی بیان داشت: در این خصوص نیز به طور قطع نمی توان 
درصدی را اعلام کرد اما حدود 35 درصد از کالاهای موجود در بازار 
خارجی است که بخشی از آن از طریق واردات قانونی مانند کوله بری 
و رویه های مجاز وارد می شــود و بخشی هم به صورت قاچاق وارد 

کشور می شود.
وی در رابطه با قیمت لوازم خانگی اظهار داشــت: قیمت نهاده ها و 
مواداولیه افزایش یافته است و به اندازه کافی مواد اولیه در بورس عرضه 
نمی شود که این موضوع به معضلی برای تولیدکنندگان تبدیل شده در 
نتیجه 30 تا 40 درصد مواد اولیه مورد نیاز تولیدکنندگان لوازم خانگی 
از بازار آزاد تأمین می شود، بنابراین ضمن اینکه انجمن موافق افزایش 
بی رویه قیمت ها نیست و معتقد است که مکانیزم عرضه و تقاضا 
باید بازار را به تعادل برساند، اما با این وجود 5 ماه است که درخواست 
افزایش قیمت توسط تولیدکنندگان به سازمان حمایت داده شده است 

که پاسخی نیز برای آن دریافت نشده است.
دبیر انجمن صنایع لوازم خانگی ایران اظهار داشت: با توجه به اینکه 
قدرت خرید مردم کاهش یافته است، بسیاری از واحدهای فروش ما 

فروش اعتباری دارند تا نیاز هموطنان را تأمین کنند.
وی همچنین بیان داشت: در جلسه ای که به تازگی با معاون اول 
رئیس جمهوی برگزار شد الزامات صادرات پایدار صنعتی مطرح شد، 
صــادرات پایدار لوازم خانگی الزاماتی دارد که از جمله آن می توان به 
حمایت دســتگاه های ذی ربط و حرکت هماهنــگ آنها و تقویت 

برندهای و تأمین ساخت داخل اشاره کرد.
در این برنامه همچنین از سند جامع صنعت لوازم خانگی رونمایی 
شد این مجلد با توجه به رویکردهای دولت و نگاه بخش خصوصی 
با تکیه بر اجزا و قطعات صنایع انرژی بر و صنایع غیر انرژی بر تهیه 

شده است. 

معاون امور جنگل سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری وزارت 
جهاد کشاورزی از اختصاص ردیف بودجه مستقل به مبلغ 
حدود 240 میلیارد تومان به طرح مردمی کاشت یک میلیارد 

درخت از سوی سازمان برنامه و بودجه خبر داد.
به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، »نقی شعبانیان« اختصاص ردیف بودجه 
مستقل برای طرح کاشت یک میلیارد درخت را اتفاقی خوب توصیف کرد و 
افزود: این ردیف بودجه مستقل برای تامین، کاشت و مراقبت از نهال های 
منابع طبیعی در عرصه های مختلف و در قالب طرح کاشــت یک میلیارد 
درخت اختصاص یافته و برای ســال 1402 از این محل، مبلغ نزدیک به 

240 میلیارد تومان در نظر گرفته شده است.
معاون امور جنگل سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور تصریح کرد: 
هر چند هزینه کاشت یک میلیارد درخت و نگهداری از آن زیاد است، اما 
تخصیص ردیف بودجه مستقل به این طرح، اقدامی ارزشمند از سوی دولت 

محسوب می شود.شعبانیان اظهارداشت: با توجه به این که تولید 250 میلیون 
اصله نهال منابع طبیعی در سال جاری تقریبا به اتمام رسیده است، از این رو 
امسال اعتباری که از محل ردیف بودجه مستقل طرح مردمی کاشت یک 
میلیارد درخت دریافت می کنیم، صرف عملیاتی همچون مراقبت، نگهداری، 

وجین کردن و مبارزه با آفات نهال های تولید شده خواهد شد.
وی پیش بینی کرد: این اعتبار پس از تفکیک و مشخص شدن نیاز استانی 
براساس اقدامات و فعالیت هایی که در راستای عملیات کاشت و مراقبت از 

نهال های منابع طبیعی انجام می دهند، سریع پرداخت شود.
معاون امور جنگل سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور با بیان این 
که ایران از نظر زیرساخت های تولید نهال تقریبا جزو 10 کشور جهان قرار 
دارد، تصریح کرد: هرچند بسیاری از این زیرساخت ها طی سالیان گذشته از 
بین رفته بودند، اما با اجرای طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت، اکثر 

نهالستان ها احیا شده اند.

دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران گفت: 
ترخیص برنج از ابتدای فصل برداشت یعنی اول مرداد تا 

پایان فصل برداشت یعنی پایان آبان ماه ممنوع است.
مسیح کشاورز با اشاره به اینکه ممنوعیت فصلی واردات برنج همچنان 
پابرجا اســت، اظهار کرد: اخیرا اخباری مبنی بر لغو ممنوعیت واردات 
منتشر شده که انتشار چنین اخباری نتیجه ای جز بر هم زدن نظم بازار 
و تعــادل در تامین و عرضه برنج ندارد.وی ادامه داد: با توجه به اینکه 
چند روزی بیشتر تا آغاز ممنوعیت فصلی واردات برنج نمانده  انتشار 
چنین اخباری فعالیت واردکنندگان را کند می کند. زیرا آنها باید در این 
مدت باقی مانده تمامی برنج های موجود در گمرک را ترخیص کنند 

بنابراین مجبور هستند کرایه بیشتر داده و کارگر بیشتری بگیرند در 
غیر این صورت برنج ها 4 ماه در انبار می مانند و هزینه های انبارداری 
مشمولشان شده یا عودت داده می شوند.دبیر انجمن تولیدکنندگان و 
تأمین کنندگان برنج ایران اضافه کرد: وقتی برنج در روال عادی وارد 
بازار نشود و به دوره ممنوعیت بخورد و به طور کل وارد بازار نشود بازار 
با کمبود و گرانی مواجه خواهد شد و واسطه ها به دنبال این موضوع 
هستند.کشاورزی تصریح کرد:درخواست کاهش دوره ممنوعیت فصلی 
واردات برنج را داشتیم که هنوز در دولت با آن موافقت نشده است.وی 
در پایان گفت: ممنوعیت واردات برنج از ابتدای مرداد تا پایان آبان ماه به 

مدت 4 ماه برقرار است.

گردش مالی 6/5میلیارد دلاری بازار لوازم خانگی ایران

اختصاص 240 میلیارد تومان به طرح کاشت یک میلیارد درخت
واردات برنج تا پایان آبان ماه ممنوع است

دبیر انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران؛

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: مقرر شد از ماه 
آینده به تدریج هر کــدام از پروژه هایی که مورد 
توافق روسای جمهور ایران و چین قرار گرفته بود، 

اجرایی شوند.
سید احســان خاندوزی در پخش زنده خبری اظهار داشت: 
رئیس جمهوری زمستان پارسال سفر مهمی به پکن داشت 
و توافقات خوبی با رئیس جمهور چین انجام شد که عملیاتی 
سازی آنکه بتواند منافع اقتصادی ایران را تأمین کند نیازمند پی 
گیری ها از سمت وزارتخانه ها مختلف بود که طی 5 ماه گذشته 
این اقدام انجام شد و روز پنجشنبه اولین کمیسیون مشترک بین 

ایران و چین بعد از 4.5 سال برگزار شد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: چین بزرگترین شــریک 
تجاری ایران است و بیشترین مقصد صادرات کالاهای ایرانی 
و بخش مهمی از واردات ما از چین است؛ در سال 1401 سهم 

چین در مجموعه تجارت ایران )غیرنفتی( 24 درصد بود.

وی ادامه داد: جلسه کمیسیون با حضور وزارت اقتصاد به عنوان 
رئیس ایرانی کمسیون، وزارت نفت، وزارت کشاورزی، وزارت 
راه و شهرسازی، سازمان توسعه تجارت، وزارت صمت، بانک 
مرکزی، گمرک، سازمان امور مالیاتی و وزارت امور خارجه برگزار 
شد. پروژه هایی که باید پس از توافق دو رئیس جمهور به شکل 
عملیاتی مــورد توافق قرار می گرفت، مورد توافق طرفین قرار 
گرفت و مقرر شد از ماه آینده به تدریج هر کدام از این پروژه ها 
اجرایی شوند.خاندوزی اضافه کرد: هم در حوزه تجارت بین دو 
کشور ظرفیت های خوبی داریم؛ بسیاری از صادرکنندگان ایرانی 
برای صادرات برخی از کالاهای خود به چین نیازمند مجوزهایی 
بودند که طرف چینی با این مجوزها موافقت کرد. همچنین برای 
سرمایه گذاری نیز فهرستی مورد توافق دولت های طرفیت قرار 
گرفت. جلسه خوبی هم اتاق مشترک بازرگانی ایران و چین با 
حضور شرکت های ایرانی و چینی برگزار شد و طرف چینی وعده 

داد موانع شرکت های ایرانی را برطرف کند.

وزیــر امور اقتصادی و دارایی در مورد ســرمایه گذاری های 
جدید در ایران، گفت: با توجه به اینکه وزارتخانه های مختلف 
درخواست ســرمایه گذاری های متعددی را داشتند اما دولت 
مصر بود که بر اســاس اولویت بندی کار انجام شود؛ فعلًا از 
فهرست پروژه های سرمایه گذاری طولانی تعدادی از آنها به 
عنوان اولویت ســرمایه گذاری به طرف چینی معرفی شد که 
در زمینه های مختلفی از جمله انرژی، صنعت، معدن، صنایع 
معدنی، محصولات کشاورزی و البته یکی دو پروژه اجتماعی 
در حوزه بهداشت و درمان وجود دارد.وی افزود: در کنار جلسه 
کمیسیون، دیدار محدود و سازنده ای با رئیس چینی کمیسیون 
مشترک برگزار شد که در انجا به شکل مشخص تر و مصداقی 

برخی از مواردی که باید مورد رفع موانع قرار گیرد، تاکید شد.
خاندوزی گفت: فضا بسیار سازنده است و امیدواریم در ماه های 
آینده نتایج ســفر رئیس جمهور را به صورت عملی در قالب 

پروژه ها شاهد باشیم.

آغاز اجرای پروژه های مشترک ایران و چین از ماه آینده


